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Join the Lake Association!

When you join the Owners’ and Residents’ Association of Lake Bernard you become a member of one of the strongest and most active lake associations in the region. Our membership in 2009 was over 250 strong ― and growing.

Role of the Association

Your Association represents the interests of our lake community to various levels of government. The Association is also actively involved in a wide range of activities, including:

· protecting the environment

· security concerns

· warning buoys

· social events (e.g., regatta, flotilla, clubhouse events)

The Lake Environment  -  Our Immediate Concern

Over the past few years the Association has continued to advance its very active campaign to defend Lake Bernard from the very real threat of the blue-green algae (BGA) that has spoiled so many other lakes.  The municipalities of La Pêche and of Low and the federal and provincial governments have responded positively to the Association’s awareness campaign about the danger of rising phosphate levels in our lake by supporting water quality testing and initiating a comprehensive septic system testing program in order to identify point sources of pollution. 

None of this would have happened without the direct support that is demonstrated by the owners and residents through their memberships.  When you can show that you represent a community of interest, especially one that includes 400 potential voters, elected officials listen very carefully to what you have to say.  

That is why it is so important for you to be a member of the Owners’ and Residents’ Association.  Your support is absolutely essential to ensuring a healthy lake for our families now and in the future and the maintenance of property values.

Benefits of Membership

When you join the Association, you:

· Create a powerful association that can advocate on your behalf with the municipalities of La Pêche and Low and with the provincial and federal governments on issues that are important to you and your property value.  

· Support a team of dedicated volunteers who need your help to address issues such as the ongoing concern we have about blue green algae in Lake Bernard.

· Have a voice in what happens in your neighbourhood and how it affects you and your family.

· Help to chart the future course of the Association by having the right to vote at the two annual general meetings.

· Make a difference by joining a committee, getting involved in your lake community, and meeting your neighbours.

· Receive a copy of the Association’s map of the lake. This beautiful 2’ x 3’ colour map, which shows all cottages and roads around the lake, is available to members only. 

· Have access to the Association’s bilingual web site for which a segment is open to members only. The site provides information on social activities, neighbourhood security, the environment, government affairs, and merchandise. It also offers a “chat” style forum for user groups, where you can discuss such topics as gardening, fishing, or anything of interest to you. 

· Have access to the Association listserv that gives everyone a handy way to communicate by e-mail with neighbours. It is a place to tell neighbours if you want to rent or sell your cottage, buy a boat, find lost pets or docks, or hear about anything on the lake that anyone thinks is important. The Association Executive uses the listserv to report on the blue green algae problem and actions underway with the municipalities and others or to announce special events.

Most of all, membership fosters a sense of community that has prevailed at the lake for many decades. Become a part of this vibrant community group that appreciates the lake, works to preserve the environment it supports, and respects all the owners and residents at Lake Bernard. Join us!

Interested in becoming a member? 

Send an e-mail to membership@lacbernard.ca
or phone John McDonald at:

819-459-2582 (Summer and Fall)

613-233-7596 (Winter and Spring) 

Adhérez à l’Association du lac!

En adhérant à l’Association des propriétaires et résidents du Lac Bernard, vous devenez membre de l’une des plus dynamiques et des plus actives associations de lac de la région. En 2009, nous comptions plus de 250 membres ― et ce chiffre ne cesse de s’accroître.

Rôle de l’Association

Votre association représente les intérêts de notre communauté auprès de divers ordres de gouvernement. De plus, l’Association participe activement à une vaste gamme d’activités, à savoir :

· la protection de l’environnement;

· les questions de sécurité;

· les bouées;

· des activités sociales (par ex., les régates, la flottille, les soirées au clubhouse).

Les algues bleu-vert – Notre préoccupation immédiate

Ces dernières années, l’Association a poursuivi très activement mené sa campagne pour s’assurer que notre lac ne soit pas mis en péril par les algues bleu-vert qui ont pollué tant d’autres lacs. Les municipalités de La Pêche et de Low ont réagi positivement à la campagne de sensibilisation de l’Association quant au danger de la hausse des niveaux de phosphate dans notre lac en appuyant des tests sur la qualité de l’eau et en entreprenant un vaste programme d’inspection des fosses septiques afin d’identifier les sources ponctuelles de pollution.

Tout cela n’aurait pas pu se produire sans le soutien direct des propriétaires et résidents du fait de leur adhésion à l’Association. Quand une association peut démontrer qu’elle représente une communauté d’intérêts, notamment 400 électeurs éventuels, les représentants élus écoutent très attentivement ce qu’elle a à dire. 

C’est pourquoi il est important que vous deveniez membre de l’Association des propriétaires et résidents du Lac Bernard. Nous avons absolument besoin de votre appui pour que notre lac continue d’être un endroit sain pour nous et nos familles et pour préserver la valeur de nos propriétés.

Avantages de l’Association

En adhérant à l’Association, vous :

· consolidez une association qui assure, auprès des municipalités de La Pêche et de Low et auprès des gouvernements provincial et fédéral, la défense de vos intérêts quant à des enjeux importants pour vous et pour la valeur de votre propriété;  

· appuyez une équipe de bénévoles dévoués qui ont besoin de votre aide pour faire face à des enjeux immédiats tels que celui des algues bleu-vert au lac Bernard;

· pouvez donner votre avis à propos de ce qui se passe dans votre voisinage et des répercussions sur vous et votre famille;

· aidez à donner l’orientation future de l’Association en exerçant votre droit de vote aux deux réunions générales annuelles;

· faites une différence en faisant partie d’un comité, en vous impliquant dans la communauté de votre lac et en rencontrant vos voisins;

· recevez une copie de la carte de l’Association du lac. Cette superbe carte de 2’ x 3’, en couleur, sur laquelle figurent tous les chalets et chemins à proximité du lac, est réservée aux membres; 

· accédez au site Web bilingue, dont une section est réservés aux membres, qui offre de l’information sur les activités sociales, la sécurité du voisinage, l’environnement, les affaires gouvernementales et les articles que vend l’Association. Ce site offre aussi un forum « de bavardage » pour les usagers du groupe, dans lequel vous pouvez discuter de sujets tels que le jardinage, la pêche ou quoi que ce soit qui vous intéresse;

· avez accès à la liste de destinataires courriel de l’Association, qui permet à tout le monde de communiquer facilement par courriel avec ses voisins. C’est l’endroit idéal pour avertir vos voisins que vous voulez louer ou vendre votre chalet ou votre propriété, acheter un bateau, que vous cherchez des animaux de compagnie égarés ou votre ponton parti à la dérive, ou si vous voulez savoir ce qu’une personne a quelque chose d’important à dire à propos du lac. L’exécutif de l’Association se sert de la liste de destinataires courriel pour faire le point sur le problème des algues bleu-vert et sur les actions que prennent les municipalités et d’autres intervenants ou pour annoncer des événements spéciaux.

Mais, surtout, l’adhésion encourage l’esprit communautaire qui prévaut au lac depuis de nombreuses décennies. Faites partie de ce groupe communautaire énergique qui apprécie le lac, travaille pour en préserver l’environnement, et respecte tous les propriétaires et résidents du lac Bernard. Joignez-vous à nous!

Vous aimeriez devenir membre? 

Envoyez un courriel à membership@lacbernard.ca
ou téléphonez à John McDonald au :

819-459-2582 (été et automne)

613-233-7596 (hiver et printemps) 

